
Zápis  z komise revitalizace  sídliště Šipší ze dne 20.února 2006 

 

Datum a čas jednání: 20.2.2006 15.30hodin 

 

Místo a čas konání: malá zasedací místnost MÚ, Vlašský dvůr 

 

Přítomni: viz prezenční listina 

 

Hosté: MVDr.Vančura, Ing.Hájková, Bc.Starý, p.Daňhel, p.Hodek 

 

Program jednání: 

 Zahájení, prezence, představení hostů 

 P.Hodek Tomáš – Ekodomov 

 MVDr.Vančura –hřiště 

 Ing.Hájková –vzorové kontejnerové stání 

 Dešťová.kanalizace –občanské sdružení 

 Bc.Starý –dětská hřiště 

 Kontrola zápisu 

 Různé 

 

Zahájení, prezence, představení hostů 

 Předseda komise přivítal přítomné, provedl prezenci a obeznámil s programem. 

Omluven host ing.Suchánek (účast na majetkové komisi) a Ing.Bartoň ( nemoc,ale 

podklady předal Ing.Hájkové).Společenství vlastníků bytů v ulici Ortenova zastupoval 

pan Daňhel ( pan předseda Jindra se omluvil a poslal náhradu). Dalším hostem byl pan 

Hodek Tomáš-zástupce občanského sdružení Ekodomov , který chtěl představit 

komisi  záměr zřízení  centra  ekologické výchovy v Kutné Hoře 

 Ing.arch.Kremla dohodl prezentaci se zástupci firmy Highway Design, která je 

zpracovatelem DG sídliště Šipší. Mimořádné jednání komise proběhne dne 27.února 

2006 v zasedací místnosti MÚ –Václavské nám. 182(!!) v 15.00 hodin 
 

Ekodomov-pan Tomáš Hodek 

 Pan Hodek  se představil jako zástupce občanského sdružení z Prahy –Ekodomov. 

Cílem sdružení je rozvoj enviromentálního vzdělání, výchovy a osvěty v Kutné Hoře a 

okolí formou pravidelné  nabídky  místních osvětových a vzdělávacích aktivit pro 

obyvatele a okolí. Jejich záměr  je v souladu  s koncepcí ekologické  výchovy 

Středočeského kraje. Cílové skupiny: děti a mládež, pedagogičtí pracovníci, široká 

veřejnost a veřejná správa. Pan Houdek popsal projekt a jeho představa je , že žáci 

základních škol budou mít možnost pravidelně se účastnit  vzdělávacích cyklů –

výukových  programů, přednášek, seminářů, jejichž cílem bude hlavně zlepšení vztahu 

dětí a mládeže k životnímu prostředí, které je obklopuje a prostřednictvím dětí 

působení na dospělé obyvatele Kutné Hory ve smyslu zlepšování kvality životního 

prostředí. 

 Výukové programy budou zaměřeny jednak na obecné problémy životního prostředí 

(odpady, životní styl, úspory energií, ochrana přírody a krajiny) a na lokální aspekty 

ochrany životního prostředí. Cílovou skupinu tvoří především žáci základních a 

mateřských škol a to jak v rámci  vyučování, ale i v rámci volnočasových aktivit. 

Nabídka programů počítá i s účastí dětí s tělesným či mírným mentálním handicapem. 



 Centrum v rámci své činnosti předpokládá navázání  úspěšné spolupráce se ZŠ Jana 

Palacha a dalšími školami v Kutné Hoře. Pan ředitel ZŠ vychází vstříc, v prostorách 

školy by se zřídilo centrum, které by plnilo funkci v rámci jak mimoškolské aktivity, 

ale sloužilo by i v rámci výuky. Ve středu má sdružení schůzku na Středočeském 

kraji-finanční prostředky. 

 Svoji představu předložilo občanské hnutí také na vedení  města. 

 Diskuse-Ing.Hájková- v minulosti na odboru životního prostředí byla vyčleněna 

pracovnice, která se věnovala ekologické výchově na školách-velmi úspěšně 

nastartovaná akce – dodnes některé záležitosti pokračují, ale pracovnice odešla na 

mateřskou dovolenou, pak se tomu  již nevěnoval nikdo. Dotaz-zda počítají 

s rozšířením i na jiné školy se zavedením tohoto programu? 

Odpověď: záleží na dohodě a finančních prostředcích. Město by mělo garantovat 

takovýto druh projektu, přispět fin.prostředky 

- pí Hnátková –na vedení  města se jejich žádost projednávala, v rozpočtu města 

nejsou finanční prostředky, jediná možnost je získat je z nějakého grantového 

programu 

- Ing.Jirásek – kdy se plánuje zahájení výuky? 

Odpověď: s novým škol.rokem 

Komise doporučuje Radě města podpořit realizaci projektu zřízení centra ekologické  

výchovy v Kutné Hoře občanským sdružením Ekodomov 

 

Škvárové hřiště – MVDr.Vančura 

 Pan MVDr.Vančura podrobně představil výstavbu a rekonstrukci škvárového hřiště 

členům komise a zodpověděl dotazy , týkající se tohoto tématu 

 Firma Sportechnik Bohemia udělala studii, je pořád k diskusi, je to hřiště 100x 60 

metrů, aby odpovídalo evropským normám, kolem části hřiště bude zámková dlažba, 

tři vchody 

 Počítá se také s dráhou na horská kola mezi stávajícím hřištěm a škvárovým hřištěm, 

nové dětské hřiště s hracími prvky 

 Na internetu je vyvěšeno výběrové řízení na realizaci 

 Mgr.Franc se ptal na využití 

 Pan Vančura -  hlavně pro trénink, také i pro veřejnost, i když tuto variantu moc 

zvažovali, mnoho názorů bylo proti 

 Pan Hlavatý navrhoval udělat ještě chodník ( jak je odbočka k šatnám ( lidi ji 

využívají ,když chodí z nákupů ) 

 Pan Hlavatý – jak je to s cyklostezkou směrem do ulice Sportovců? 

 Pan Vančura - asi by to nebyl problém 

 Pan Nováček , zda je vše v souladu s normami EU . Odpověď – ano je 

 Ing.Jirásek – Zda komise dostane návrh smlouvy k nahlédnutí .Odpověď.Ano 

 Ing.Jirásek – proč není ve výběrové komisi na  rekonstrukci škvárového hřiště také 

člen z této komise ? Odpověď: omlouvá se, navrhoval tam  pracovníky z oddělení 

investic a spíš ho to nenapadlo 

 Pan Hacar – zda to není velká investice na to, že to bude sloužit spíš jen jako 

tréninkové hřiště. Odpověď – bude sloužit především v měsících, kdy nejsou vhodné 

terény na hlavním hřišti 

 

 

 

 



Ing.Hájková – vzorové kontejnerové stání 

 Ing.Hájková především omluvila pana Ing.Bartoně, který se nedostavil z důvodu 

nemoci, ale podklady jí předal. Jsou to představy firmy, jak by mělo vypadat 

kontejnerové stání, které jsou ochotni financovat 

 Technické oddělení mělo za úkol vytipovat místo. Pani Hájková navrhovala  tři 

lokality: ulice Trebišovská, Dolní a Ortenova. 

 Komise se shodla na ulici Ortenova 

 Posouzena fotodokumentace, na které byly typy stání: komise zvolila nakonec 

variantu s valbovou střechou 

 V diskusi většina členů vyjádřila pesimismus, zda vůbec je možné v Kutné Hoře 

realizovat takovýto projekt , v kterém by kontejnerové stání bylo uzamykatelné 

 Pani Hájková přesvědčovala, že za pokus by to mělo stát, musí se to zkusit, protože 

nevíme reakci občanů 

 Pan Černý – nepořádek kolem kontejnerů –dotaz, zda to někdo má povinnost uklízet, 

myslí tím tu firmu, co má na starosti svoz odpadů 

 Pí Hájková-firma nemá ve smlouvě úklid kolem kontejnerů, ale přesto to kolem nich 

uklízí 

 Pan Černý, měl by se najmout nějaký člověk, který by se staral o úklid kolem 

kontejnerů 

 Ing.Tvrdík – vše záleží na lidech, jak se staví ke svému okolí, zná případy, že je 

možné udržet pořádek, ale vše je v lidech a jejich chování. Finanční prostředky na 

zaplacení člověka na úklid město nemá 

 Hnátková – nedělala by žádné vzorové kontejnerové stání uzamčené vůbec, nevěří 

tomu, že by se akce v Kutné Hoře ujala 

 Ing.Tvrdík – také proti realizaci 

 Ing.Jirásek – je za realizaci, je potřebné to aspoň zkusit 

 Komise doporučuje realizovat vzorové kontejnerové stání v Ortenově ulici – návrh 

s obloukovou střechou z Makrolonu 

Ing. Hájková projedná s ing.Bartoněm realizaci. 

 Doporučuje Radě města, aby pověřila technické oddělení vypsáním poptávkového 

řízení na úklid kontejnerových stání na sídlišti Šipší 

 

Občanské sdružení – dešťová kanalizace 

 Za občanské sdružení – Ortenova ulice se dostavil pan Daňhel. Jelikož na jednání 

komisi nebyl přítomen pan Ing.arch.Kremla ( souběžně bylo jednání ohledně parku 

pod Vlašským dvorem, které měl na starosti), ani paní Ing.Erbenová z VHS – Vrchlice 

– Maleč, kteří by podali odbornou informaci k tématu, komise navrhla panu 

Daňhelovi, že se s ním pan Kremla z oddělení investic spojí telefonicky  a domluví 

schůzku, na které danou problematiku prodiskutují 

 Pan Daňhel ale stejně podotknul, že v ulici je jen jeden kanál, který se z povrchového 

nepořádku na ulici často ucpává, dotaz zda je vůbec někdo čistí (ulici i kanál).  Je 

naprostý nedostatek košů v okolí Ortenovy ulice 

 Pí Hnátková – je tam pouze jeden koš na odpadky pro pejsky 

 Pan Hlavatý podal návrh, že by se nejdřív mělo zmapovat, kolik je tam vůbec košů na 

odpady v té lokalitě 

 Pan Hlavatý připraví na příští jednání komise plánek na rozmístění odpadkových 

košů v okolí  ulice Ortenova. 

 

 



Dětské hřiště – Bc.Martin Starý 

 Martin Starý představil přehled dětských hřišť a pískovišť, které by se dle jeho návrhu   

měla zrušit a seznam míst, které jsou navržená k zachování jako dětská hřiště 

 Po diskusi se členové komisi vyjádřili k jednotlivým lokalitám a  nakonec panu 

Starému dali návrh, aby na sídlišti Šipší byla zachována pískoviště,viz tabulka: 

 

 
 Seznam míst, navržených k zachování jako dětská hřiště 

     místo     popis                  návrh    

Sídliště Šipší 

 Z boku J.Palacha 158 pískoviště, HP, lavičky      oplotit plochu, doplnit HP dle ČSN                        1  
 Před Šandovou 147 pískoviště, HP, lavičky      oplotit plochu, doplnit HP dle ČSN                        2  

 Opletalova, za Pasáží areál dětského hřiště doplnit oplocení, zkontrolovat HP dle ČSN, správce1 

 Ortenova 88,89 pískoviště, HP, lavičky       oplotit plochu, vysadit stromy,                                1 
  doplnit HP dle ČSN + lavičky            

 Dolní 355, 356 pískoviště  doplnit HP dle ČSN, oplotit plochu, vysadit stromy  2     

Pod domem J.Palacha 143 zelená plocha, dřevěná trojvěží,HP           doplnit HP, oplotit                                                                  

za domem 17.listopadu 100                   pískoviště v zelené ploše                  nechat být – majitel pozemku není Město KH        1 

 

 

 Seznam pískovišť, navržených na zrušení 

 

       místo popis,náklad na zrušení,    návrh                  počet poznámka  

 

Sídliště Šipší 

 za Jana Palacha 165 pískoviště                  zrušit pískoviště            2 ponechat lavičky nebo je odstranit a zabudovat                                                                                
jinam - odpočinkové místo     14 tis. Kč 

 

 
 za škol. družinou, Šandova     pískoviště                  zrušit pískoviště            2 obnovit trávník, zabudovat lavičky, vysadit 

stromy- odpočinkové místo 14tis. Kč 

 
 pod Studentů 133 pískoviště + HP        zrušit pískoviště i HP     1 obnovit trávník, příp. vysadit stromy, lavičky 

ponechat - odpočinkové místo 7 tis. Kč 

 
 za 17.listopadu 108-114      pískoviště + HP        zrušit pískoviště i HP     2 obnovit trávník, ponechat jen lavičky - 

odpočinkové místo 3,5 tis. Kč 

 
 Opletalova 181-178 pískoviště + HP        zrušit pískoviště i HP     4 obnovit trávník, vysadit stromy, vyměnit lavičky 

- odpočinkové místo 20 tis. Kč 

 
 Opletalova 170-177 pískoviště + HP         zrušit pískoviště i HP    8 obnovit trávník, vysadit stromy, vyměnit lavičky 

- odpočinkové místo 40tis. Kč 

 
 Na studních 70 pískoviště + HP        zrušit pískoviště i HP     1 v. obnovit trávník, vysadit stromy, zabudovat 

lavičky - odpočinkové místo 

 

    Kontrola zápisu 

 Pochvala panu Černému za aktualizace informační skříňky v Kauflandu 

 Pan Ing.Suchánek měl jednat s Kauflandem ohledně finančních prostředků na chodník – dle 

sdělení Kauflandu  z jejich strany je finanční prostředek odsouhlasen 

 Technické oddělení do konce března 2006 zajistí projekt na realizaci chodníku – zodpovídá 

Ing Tvrdík 

 Článek do Kutnohorských listů napsán 

 Sloup pro bezpečnostní kameru by mohl být realizován v březnu 2006 

 

Příští jednání komise se koná dne 20.března(pondělí) 2006 v 15.30 hodin 

v malé zasedací místnosti MÚ  ve Vlašském dvoře 

 
Zapsala:Děkanovská Alena 

Zápis ověřil:Ing.Jirásek 


